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Cel mai mare proiect 
din istoria 
Universității din 
Suceava, de 25 de 
milioane de euro, 
parafat la București 
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05.10.23 

- Miercuri, 4 octombrie, la București, prof. univ. dr. ing. Valentin Popa, 
rectorul Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava (USV), și Ligia Deca, 
ministrul Educației, au semnat contractul de finanțare a proiectului 
„Performanță în formarea profesională prin parteneriatul cu mediul 
economic pentru dezvoltarea rutei complete de învățământ dual la USV 
- DUAL USV”. 
Cu un cuantum în valoare de 25.000.000 de euro, alocat prin Planul 
Național de Redresare și Reziliență, DUAL USV este cel mai mare proiect 
din istoria universității sucevene. 
„Totodată, apreciem că implementarea acestui proiect va dinamiza 
dezvoltarea întregii regiuni de nord-est a țării”, spun reprezentanții 
instituției. 
Proiectul semnat a fost pregătit de membrii Consorțiului DUAL USV și 
este destinat înființării unui campus integrat pentru învățământ dual, pe 
terenul de 30 ha pe care USV îl administrează în comuna Moara. Concret, 
vor fi construite două clădiri cu laboratoare și ateliere pentru formarea 
profesională a elevilor și studenților înscriși în învățământul dual în licee 
din județele Suceava, Botoșani și Neamț, în domeniile mecanic, electric, 
electronică și automatizări, electromecanică. 
Pe lângă un service auto dotat cu ultimele tehnologii, în noul campus vor 
fi puse la dispoziția elevilor și studenților amfiteatre, săli de seminar și 
ateliere de practică digitalizate, cu echipamente și tehnică de calcul, 
pentru asigurarea unui învățământ de calitate. De asemenea, proiectul 
prevede acordarea a 3760 de burse lunare pentru studenți, în valoare de 
1400 lei/lună, respectiv 6300 burse lunare pentru elevi, în valoare de 
600-1200 lei/lună, pe parcursul a 10 luni dintr-un an universitar. […] 
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- „Trecem spre o 
instituție cashless”. 
Rectorul Valentin 
Popa explică de ce a 
interzis plățile cu 
numerar la USV 
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- Rectorul Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava (USV), Valentin 
Popa, fost ministru al Educației în Guvernul Viorica Dăncilă, aflat la al 
treilea mandat de rector, a explicat de ce a hotărât să interzică toate 
plățile cu numerar pentru taxele de studii și serviciile oferite de instituție, 
inclusiv pentru cantină și cazarea studenților. 
Valentin Popa susține că principalul motiv l-ar reprezenta faptul că 
pandemia de Covid-19 nu s-ar fi terminat încă, iar bancontele ar 
transmite viruși și bacterii. De asemenea, el a spus că prin interzicerea 
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plăților în numerar universitatea ar face economie la cheltuielile pentru 
transportul valorilor, dar și că o astfel de măsură ar contribui la 
reducerea evaziunii fiscale, potrivit ȘtiriSuceava.net. 
„Am luat această hotărâre ca să trecem spre o instituție cashless. Între 
motivele principale se numără cel sanitar, pentru că știm foarte bine că 
pandemia încă nu s-a încheiat, spitalul este într-un fel de semi-carantină 
și, evident că prin intermediul bancnotelor se transmit viruși și bacterii. 
Așadar este o problemă sanitară. 
Al doilea aspect este cel financiar. Odată cu noua lege a austerității 
plafonul de casă s-a redus semnificativ, iar asta însemna să cheltuim mai 
mulți bani cu transporturile de valori, care au un cost mare. 
Cel de-al treilea motiv al implementării sistemului de plată cashless este 
reducerea evaziunii fiscale, care, prin plata cu cardul se reduce”, a spus 
rectorul USV, Valentin Popa, citat de SuceavaLive. 
Cea mai mare nedumerire în rândul studenților și angajaților instituției 
a stârnit-o faptul că plățile în numerar au fost interzise și în cazul cantinei 
USV. De la 1 octombrie, cei care s-au prezentat la cantină pentru a lua 
masa au fost informați că nu mai pot să plătească cu numerar, ci au doar 
posibilitatea să achite cu cardul bancar. După ce mulți dintre clienții 
cantinei s-au trezit că nu au la ei cardul bancar sau poate nu au bani pe 
card pentru a achita masa, conducerea universității a dispus ca timp de o 
săptămână să fie primite și plăți în numerar, urmând ca plata exclusiv cu 
cardul să fie aplicată de la începutul săptămânii viitoare. 

realitateadeiasi.net 
06.10.23 
realitateademaramures.net 
06.10.23 
realitateadecovasna.net 
06.10.23 
realitateadetimis.net 
06.10.23 
realitateadeneamt.net 
06.10.23 
voxpublica.ro 
06.10.23 
realitateadegiurgiu.net 
06.10.23 
newsinn.net 
06.10.23 
realitateadeolt.net 
06.10.23 
realitateadesibiu.net 
06.10.23 
realitateadebucuresti.net 
06.10.23 
educatieprivata.ro 
06.10.23 
digi24.ro 
05.10.23 
stirisuceava.net 
05.10.23 
psnews.ro 
05.10.23 
qwer.ro 
05.10.23 
pescurt.ro 
06.10.23 
stire9.ro 
05.10.23 



diaspora.ro 
05.10.23 
adevarul.ro 
05.10.23 
mediaflux.ro 
05.10.23 
libnet.ro 
06.10.23 
libnet.ro 
06.10.23 
realitatea.net 
05.10.23 
ziarelive.ro 
05.10.23 
stire9.ro 
06.10.23 
comunicate.info 
06.10.23 
stiricotidiene.ro 
06.10.23 
ziaruldeiasi.ro 
05.10.23 
centruldepresa.ro 
05.10.23 
b1tv.ro 
05.10.23 
stirisuceava.net 
05.10.23 
satu-mare.robo-stiri.ro 
05.10.23 

- Evenimente 
informare - 
finanțare prin 
Programul Interreg 
VI-A NEXT 
Ungaria-Slovacia-
România-Ucraina 
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- Cu ocazia lansării Primului Apel Deschis de propuneri de proiecte, 
pentru a sprijini potențialii solicitanți din judeţele Maramureș, Satu-
Mare și Suceava în pregătirea proiectelor care urmează a fi depuse, 
Programul Interreg VI-A NEXT Ungaria-Slovacia-România-Ucraina 
organizează o serie de Sesiuni de Informare. 
Sesiunea de Informare din Satu Mare, la sediul Consiliului Județean Satu 
Mare, 24 Octombrie 2023, orele 14:00 – 17:30; 
Sesiunea de Informare din Baia Mare, la sediul Consiliului Județean 
Maramureș, 25 Octombrie 2023, orele 10:30 – 14:00; 



Sesiunea de Informare din Suceava, la sediul Universităţii „Ștefan cel 
Mare”, 26 Octombrie 2023, orele 10:30 – 14:00. 
Evenimentele se adresează tuturor organizațiilor potențial beneficiare 
din județ interesate să depună cereri de finanțare pentru a crește gradul 
de conștientizare privind oportunitățile de finanțare, regulile de 
eligibilitate și cerințele specifice de depunere. […] 

- La 38 de ani, Ana 
Maria Waszkiewicz 
ține „cursuri de 
dezvoltare personală 
și de relație minte-
corp” și urmează o a 
doua facultate, cea 
de Științe ale 
Educației din cadrul 
USV, specializarea 
Psihologie 
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- La 38 de ani, Ana Maria Waszkiewicz urmează cursurile unei a două 
facultăți. Este vorba despre Facultatea de Științe ale Educației din 
Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava, specializarea Psihologie. 
Originară din Iași, Ana Maria Waszkiewicz locuiește în Rădăuți și a 
absolvit, deja, Facultatea de Management de la Universitatea „Alexandru 
Ioan Cuza” umane. Întrebată la Radio Top cum este să fii studentă la 38 
de ani, Ana Maria Waszkiewicz a răspuns: „Este interesant și nu sînt 
singura persoană din viața mea care urmează a doua facultate. Mai am 
colege care fac sau au terminat a doua facultate. Este o maturitate 
specifică pe care o ai la aproape 40 de ani și pentru mine experiențele de 
viață completează extraordinar teoria în psihologie. În plus, nu pot să mă 
dedic doar studiului și fiind o persoană practică am nevoie să și lucrez. 
Din acest motiv, aș putea spune că sînt un mic antreprenor. Am un SRL”. 
Ana Maria Waszkiewicz a mai spus: „Ca mic antreprenor susțin oamenii 
să devină mai buni. Țin cursuri de dezvoltare personală și de relație 
minte-corp. Acum nu mai fac partea asta de business, însă am susținut 
mulți ani prelegeri, respectiv traininguri de produs, traininguri pe care 
le-am corelat cu dezvoltarea personală, în colaborare cu două companii 
mari. Pentru mine a fost o experiență și o incertitudine de ce sînt pusă 
așa de Dumnezeu în Rădăuți, într-un capăt de lume, într-o zonă unde 
abia începe dezvoltarea personală”. De asemenea, Ana Maria 
Waszkiewicz a afirmat că, deocamdată, se ocupă de o grupă doar din 
Rădăuți, formată începînd cu adolescenți și pînă la persoane de 60 de ani 
și a menționat: „Dezvoltarea personală ține de maturitatea morală, de 
maturitatea emoțională, nu neapărat de vîrsta biologică. Am ales să încep 
psihologia în momentul în care a venit COVID-ul. M-am trezit că oricum 
citeam, că eram acolo, în procesul de dezvoltare personală. Am avut 
această pasiune dintotdeauna și partea de management resurse umane 
este completarea psihologiei. Mediul de business și partea de resurse 
umane reprezintă o latură a psihologiei. Eu aprofundez în prezent ceea 
ce am învățat și am practicat ani de zile”. Ana Maria Waszkiewicz și 
Alexandru Neamțu sînt cei doi studenți care au prezentat festivitatea de 
deschidere a noului an universitar la USV. 



Gabriel 
Toderașcu 

Performanță 
deosebită realizată 
de doi atleți de la 
CSM Suceava la 
Naționalele de 
Maraton 

 - Ediția din acest an a Campionatului Național de Maraton a avut loc la 
Timișoara. Printre laureați s-au aflat și atleții Cosmin Crăciun și Iulian 
Hasna de la CSM Suceava, care, în această ordine, au trecut primii linia 
de sosire în cursa pentru tineret Under 23. 
„Este o performanță deosebită dacă stăm să ne gândim că cei doi laureați, 
Cosmin și Iulian, au participat pentru prima dată la o competiție oficială 
de maraton chiar la Naționalele de la Timișoara, ei fiind medaliați în 
trecut la concursuri de cros și marș. Ambii sunt studenți la Universitatea 
„Ștefan Cel Mare” din Suceava, iar vârsta pe care o au, de 20, și respectiv, 
21 de ani, le permite să evolueze și în sezoanele următoare la nivel de 
tineret, putând confirma astfel rezultatul obținut la Timișoara. Acum ne 
pregătim intens pentru Campionatul Național de cros, care va debuta pe 
data de 21 octombrie la Poiana Stampei, unde trebuie să ne apărăm titlul 
de campioni ai României în proba pe echipe, cucerit anul trecut”, a 
declarat antrenorul Silviu Casandra, care a dorit să mulțumească pentru 
sprijin Primăriei Suceava. 

 


